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, , ,TAJEKOZTATO
a Bakonyi Erőmű Rt. igazgatóságának ülésérőI

Társaságunk igazgatósága 1995. január 26-án tartotta leg-
utóbbi ülését. melynek napirendjén a következö tárgykörök sze-
repeltek.:

a vezérigazgató tájékoztatója az előző igazgatósági ülés óta
eltelt időszak gazdálkodásáról; az igazgatóság ügyrendjének
megtárgyalása; az igazgatóság határozatainak minösúése; az
1995. évi beruházáspolitika (ezen belül az ajkai 8. sz. kazán át-
alakítása, az inotai fűtési távvezeték átalakítása, valamint az
inotai 3--4. kazánok átalakítása).

* * *

"Egyéb ügyek" keretében a testület mindenekelött jóváhagy-
ta a Bakonyi Erőmű Rt. 1-11-111.sorozatú részvényeinek kibo-
csátását.

Németh Frigyes vezérigazgató tájékoztatást adott a ba-
linkai bányászati igazgató, valamint a balinkai osztály-
vezetői beosztások pályázat útján történö betöltéséröl.
Elhangzott, hogy a nyugdíjazás miatt megüresedo álla-
potfenntartási és beruházási igazgatói munkakört várha-
tóan belső szakember fogja betölteni.

Az Ajkai és az Inotai Erőmű-
ben végzett müszaki fejlesztési
tevékenység az elmúlt évben el-
sősorban a kazánok tüzelés-
technikai fejlesztéséhez, vala-
mint a kazánok szilárd tüzelési
maradványainak környezetkí-
mélő lerakásának, tárolásának,
esetleges hasznosításának vlzs-
gálatához kapcsolódott. Erről a
témáról adunk bővebb infor-
mációt olvasóinknak.

* * *
Tüzelési kísérleteket végeztünk

balinkai tört akna szénnel az Aj-
kai Erőmú ll. és 12. sz. kazánjai-
ban. Mivel az Rt. mindkét erőm ú-
vében nő a balinkai szén eltüzelé-
sének aránya, ezért a kísérletek-
kel több tüzeléstechnikai problé-
ma tisztázásához kívántunk ta-
pasztalatokat szerezni.

A tüzelési kísérletek értékelé-
sének legfontosabb megállapítá-
sai:

Sem a mészkőpor, sem az
ajkai meddő bekeverése
nem okozott üzemviteli
(őrlés, tüzelés, terhelhető-
ség, salakosodás) gondot.
A mészkőpor bekeverése
jelentésen csökkentette az
SÜ2 kibocsátást a tiszta
balinkai szenes tüzeléshez
képest. A kénmegkötés
mértéke 49-58% voll,
ami alacsonyabb, mint az
ajkai szén tüzelésekor el-
érhető megkötés, ezért
VEIKl javasolta nagyobb
mészkőarány figyelembe-
vételét az inotai kazánok
átalakításánál.
Az ajkai meddő bekeveré-
sével még magasabb kén-
megkötést lehetett elérni

Németh Frigyes vezérigazgató tájékoztatást adott az el-
múlt időszak gazdálkodásáról, s a h6áremelés január 1-
jével szemben március l-jén történ6 hatálybalépéséröl. ,..-----------------------
Eztovábbrontjapozícióinkat. Műszaki fejlesztési tevékenység
Az Ajkai Alumíniumipari Kft-nek igen jelentős méretű- az Rt. erőművel-ben
vé duzzadt a tartozása, el kell kerülni, hogya kintlév6ség
kritikus méretet öltsön.
Az id6arányos tervmutatókat tekintve elmondható, hogy
Ajkán a g6ztermelés 14, míg a villamosenergia-termelés
7,9%-kal magasabb a tervezettnél. Inotai gázturbina ed-
dig az év folyamán kb. 5 órát működött.
Az Ajkai Bányászati Igazgatóságnál kismértékű terme-
léselmeradás áll fenn, ezen belül Jókai Bánya termelése
csökkent számottev6en.

Az 1995. évi beruházáspolitika áttekintése:
a) Az igazgatóság a 8. sz. kazán átalakítását és a filter-in-

tenzifikálás kérdéskörét egymástól elkülönítve tárgyalta.
A kazánátalakítást végülis az igazgatóság leszavazta,
mert alapvetöen meg nem térülő beruházásnak tartja, az
alábbi okok miatt:
El/Jnyök:

kb. 2-3% hatásfokjavulás
kisebb mérvű salakosodás

- 500-600 EFt/év környezetvédelmi bírság megtakarí-
tásastb.

Hátrányok:
a beruházásra nincs meg a szükséges pénzügyi for-
rás,
a megvalósítás időszerűsége vitatható, mert csökke-
nő szén bázis mellett nehezen indokolható, ill. az
esetleges új tulajdonos(ok) üzletpolitikájába sem fel-
tétlenül illeszkedik.

A filter-intenzifikálást illet6en a testület úgy foglalt állást,
hogy az napjainkban nem kényszer. Szükségessé az emissziós
normák szigorödásával is csak az esetben válhat, ha a szigorúbb
értékeket nem tudjuk tartani - ekkor viszont a munkák 3--4 hó-
nap alatt elvégezhet6k.

b) Az inotai távhöellátás gözröl meleg vizes energiahordo-
zóra történö átállítását taglaló vitában elhangzott:

hosszútávú szerz6désben kelJ rögzíteni Várpalota
h6elJátásának biztosítását,
jelenleg a kérdésben megnyugtató módon állást nem
lehet foglalni, ezért a tényleges döntésre a testület
később vissza fog térni.

c) Az igazgatóság az inotai 3--4. sz. kazánok átalakítására
vonatkozó előterjesztést megvitatva úgy határozott, hogy
1995. évben mindkét kazánon megtörténhet a nyomás
alatti részek szükséges felújítása, karbantartása:
A 3. sz. kazánon el kell végezni a testület által konkrétan
meghatározott további munkákat (irányítástechnika, ola-
jég6k cseréje, malom felújítás stb.).

Dr. Zámbó Gábor
igazgatási és jogi osztályvezető

(57,6-69,2%), jól megkö-
zelítve az ajkai szén tüze-
lésekor elérhető megkö-
rést. A meddő bekeveré-
sével végzett kísérlet rö-
vid ideig tartott (2 nap),
ezért javasolt az ilyen irá-
nyú kísérlet tovább folyta-
tása a gazdaságos keveré-
si arány meghatározására,
valamint abekeverés
hosszabb távú hatásainak
megismerése céljából.

Az Inotai Erőmű 3. és 4. sz.
kazánjainak felújítása és hibrid-
fluid tüzelésre történő átalakítása
időszerú volt, mivel az új 150
MW-os bIokk megépítése esetén
is hosszabb távon szükség lesz
ezekre a kazánokra. Az átalakítás
elötti vizsgáltok elvégzésével a
VEIKl-t bíztuk meg. A vizsgálat-
nak az volt a feladata, hogy tisz-
tázza a hibrid-fluid tüzelési rend-
szer alkalmazásának lehetőségét
és határozza meg az átalakítás sal
járó feladatok körét, szolgáltas-
son kiinduló adatokat a további
tervezési munkákhoz és a fővál-
lalkozáshoz.

Az inotai kazánok lignitüzeme-
lésre készültek, ezért a barnasze-
nes Iúbrid-fluid átalakítás miatt a
tüzelési rendszert (malmok, szén-
szárítás, levegőrendszer) teljesen
át kellene alakítani. Továbbá a
kazán minden hóátadó felületét
(levegőelőmelegítő, tápvíz-elő-
melegítő, elgőzölögtető, túlheví-
t6) módosítani kellene.

A balinkai szén alacsony CaO-
tartalma miatt ki kellene alakítani
a mészkőpor adagoló rendszert és
meg kellene építeni a mészkőpor
fogadó és tároló rendszert.

1994-ben befejeződött az ino-


